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Protokół nr XXXVIII/22 

z sesji Rady Miejskiej w Świdnicy 

odbytej w dniu 25 marca 2022 r. 

z wykorzystaniem środków porozumiewania  

się na odległość (zdalny tryb obradowania) 

 
Tematy sesji: 

 projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie taryfy opłat i zasad odpłatności  

za usługi przewozowe transportu zbiorowego organizowane przez Gminę Miasto 

Świdnica 

 

 projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy społecznościom lokalnym miast Iwano-

Frankiwska i Niżyna w Ukrainie  przez Gminę Miasto Świdnica 

 
 

Godzina rozpoczęcia obrad – 10.00 

Godzina zakończenia obrad – 13.15 

 
 

W sesji uczestniczyli: 
 

1. Radni Rady Miejskiej w Świdnicy - (zgodnie z listą obecności, zał. nr 1): 

Wiceprzewodniczący Rady- Lech Bokszczanin, Józef Cygan, Przewodniczący Rady- Jan 

Dzięcielski, Wiceprzewodniczący Rady- Rafał Fasuga, Wiceprzewodnicząca Rady- Joanna 

Gadzińska, Krzysztof Grudziński, Jan Jaśkowiak, Tomasz Kempa, Mariusz Kuc, Krzysztof 

Lewandowski, Ryszard Makowski, Danuta Morańska, Luiza Nowaczyńska, Andrzej Ora, 

Marcin Paluszek, Lesław Podgórski, Magdalena Rumiancew-Wróblewska, Zofia 

Skowrońska-Wiśniewska, Aldona Struzik, Marcin Wach, Violetta Wiercińska, Władysław 

Wołosz, Wiesław Żurek. 

 

2. Prezydent Miasta Świdnicy- Beata Moskal-Słaniewska 

3. Zastępca Prezydenta Miasta- Jerzy Żądło 

4. Zastępca Prezydenta Miasta- Szymon Chojnowski 

5. Sekretarz Miasta- Maciej Rataj 

6. Skarbnik Miasta- Kacper Siwek 

7. Radca Prawny- Jakub Rybarczyk 

 

8. Zaproszeni Goście, m. in.: 

o Dyrektorzy Wydziałów Urzędu Miejskiego / Pełnomocnicy Prezydenta: 

- Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej i Spraw Socjalnych Izabela Siekierzyska 

- Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba 

- Dyrektor Biura Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Jacek Budziszewski 

- Dyrektor Wydziału Transportu Małgorzata Lubandy 

 
______________________________ 
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      PORZĄDEK OBRAD: 
 

1. Otwarcie XXXVIII sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Miejskiej. 

4. Przedstawienie projektów uchwał i ich podjęcie- (zał. nr 1, proj. XXXVIII/: 1-8). 

5. Sprawozdanie Prezydenta Miasta z działalności po 25.02.2022 r. 

6. Interpelacje, zapytania oraz wnioski radnych i komisji.  

7. Oświadczenia i sprawy organizacyjne. 

8. Zakończenie XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Świdnicy.   

 

 

______________________________ 

 

 
                                                                                                                                                                            

Ad 1. Otwarcie XXXVIII sesji Rady Miejskiej i stwierdzenie 

quorum 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski powitał Radnych, dokonał otwarcia 

XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Świdnicy w dniu 25.03.2022 r., a następnie stwierdził 

quorum (23 radnych) i poinformował o prawomocności obrad.  

 

 

_______________________________ 

 

 

Ad 2. Przedstawienie porządku obrad XXXVIII sesji Rady 

Miejskiej 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski przedstawił porządek obrad XXXVIII sesji 

Rady Miejskiej (zał. nr 2) oraz poinformował, że wpłynęły dwie autopoprawki Prezydent 

Miasta do projektu uchwały nr XXXVIII/7 w sprawie zmiany budżetu, wniosek Prezydent 

Miasta  o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr XXXVIII/9 zmieniającą 

uchwałę w sprawie taryfy opłat i zasad odpłatności za usługi przewozowe transportu 

zbiorowego organizowane przez Gminę Miasto Świdnica (zał. nr 3) oraz wniosek Prezydent 

Miasta  o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr XXXVIII/10 w sprawie 

udzielenia pomocy społecznościom lokalnym miast Iwano-Frankiwska i Niżyna w Ukrainie  

przez Gminę Miasto Świdnica (zał. nr 4). Poprosił o przedstawienie proponowanych zmian. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - poprosiła Skarbnika Miasta o przedstawienie 

autopoprawek. 

 

Skarbnik Miasta Kacper Siwek - powiedział, że pierwsza autopoprawką dotyczy środków, 

które chcemy wprowadzić do budżetu i musi się to odbyć na sesji Rady Miejskiej. Są to 

środki z tytułu darów, które otrzymywaliśmy na wyodrębniony rachunek na pomoc dla 

uchodźców. Wprowadzamy 83 320 zł. Jest to kwota środków według stanu konta na wczoraj 

dlatego czekaliśmy z tą autopoprawką do wczoraj. Do końca nie wiedzieliśmy jaka będzie 

kwota środków na tym rachunku. Środki planujemy przekazać na pomoc dla uchodźców,  

a konkretnie na dożywienie dzieci w szkołach. 

Druga autopoprawka wynika z tego, że otrzymaliśmy interpretację przepisów paragrafów  

w których wykazujemy nagrody w konkursie związanym z wszczepialnością, który nie 
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wygraliśmy, ale zajęliśmy 3 miejsce. Środki w wysokości 250 000 zł otrzymaliśmy  

w zeszłym roku. Zamiast paragrafu przychodowego 950 powinien być paragraf 905. 

Mając na uwadze powyższe proponujemy wprowadzenie wyżej omówionych autopoprawek 

do budżetu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - powiedział, że ponadto wpłynęły dwa 

wnioski Prezydent Miasta o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał:  

 

 nr XXXVIII/9 zmieniająca uchwałę w sprawie taryfy opłat i zasad odpłatności za 

usługi przewozowe transportu zbiorowego organizowane przez Gminę Miasto 

Świdnica 

 

 nr XXXVIII/10 w sprawie udzielenia pomocy społecznościom lokalnym miast Iwano-

Frankiwska i Niżyna w Ukrainie  przez Gminę Miasto Świdnica 

 

W związku z brakiem uwag oraz innych wniosków Przewodniczący Rady Miejskiej Jan 

Dzięcielski poddał pod głosowanie porządek obrad z wprowadzonymi zmianami. 

 

w głosowaniu: za - 23, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 5) 

 

porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty. 

 

 

_______________________________ 

 

 

 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski przypomniał radnym, że protokół  

z XXXVII sesji był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej i w związku z brakiem 

uwag wniósł o jego przyjęcie: 

 

w głosowaniu:  

 za - 23,  przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 6) 

 

protokół z XXXVII sesji Rady Miejskiej został przyjęty 

 

 

_______________________________ 

 

 

Ad 4. Przedstawienie projektów uchwał i ich podjęcie  
 

Ad 4.1. 

Projekt uchwały nr XXXVIII/1 w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych przedstawiła Dyrektor Wydziału Polityki 

Społecznej i Spraw Socjalnych Izabela Siekierzyńska- zał. nr 7. 

 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa wydały  

pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 
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Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXVII/1: 

w głosowaniu: za - 23, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 8) 

 

projekt uchwały nr XXXVIII/1  został przyjęty. 

 

Ad 4.2. 

Projekt uchwały nr  XXXVIII/2 w sprawie przyjęcia Programu osłonowego „Korpus Wsparcia 

Seniorów” w Gminie Miasto Świdnica w 2022 roku przedstawiła Dyrektor Wydziału Polityki 

Społecznej i Spraw Socjalnych Izabela Siekierzyńska- zał. nr 9. 

 

Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa wydała  pozytywną opinię w sprawie projektu 

uchwały. 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - w imieniu seniorów podziękował przede 

wszystkim za moduł pierwszy- wsparcie w czynnościach dnia codziennego. Zwłaszcza przy 

Covidzie się to sprawdzało i niektórzy seniorzy z tego korzystali głównie przy sprawunkach. 

Bardzo dobrze, że ten program jest kontynuowany. Podziękował Pani Dyrektor i Dyrektor 

MOPS-u za to, że to jest realizowane. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXVII/2: 

w głosowaniu: za - 23, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 10) 

 

projekt uchwały nr XXXVIII/2  został przyjęty. 

 

Ad 4.3. 

Projekt uchwały nr  XXXVIII/3 w sprawie przyjęcia „Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Miasto Świdnica na lata 

2022-2025” przedstawiła Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej i Spraw Socjalnych Izabela 

Siekierzyńska- zał. nr 11. 

 

Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa wydała  pozytywną opinię w sprawie projektu 

uchwały.  

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Radny Marcin Wach - dodał, że z nowości, które zawarte są w programie to mowa  

o uzależnieniu od internetu, gier komputerowych czy hazardu, czyli czegoś co dotyka nasze 

dzieci w dzisiejszych czasach. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXVII/3: 

w głosowaniu: za - 23, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 12) 

 

projekt uchwały nr XXXVIII/3  został przyjęty. 
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Ad 4.4. 

Projekt uchwały nr  XXXVIII/4 zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 

Województwu Dolnośląskiemu w latach 2021-2022 przedstawił Dyrektor Wydziału Dróg  

i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba- zał. nr 13. 

 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury wydały  

pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXVII/4: 

w głosowaniu: za - 22, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 14) 

 

projekt uchwały nr XXXVIII/4  został przyjęty. 

 

Ad 4.5. 

Projekt uchwały nr  XXXVIII/5 w sprawie przyjęcia „Miejskiego Planu Adaptacji do zmian 

klimatu dla Gminy Miasto Świdnica do 2030 r.” przedstawił Dyrektor Wydziału Dróg  

i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba- (zał. nr 15). Powiedział, że dokument o którym 

mowa w projekcie uchwały został przygotowany przez firmę BMT, która poproszona została 

o przygotowanie krótkiej prezentacji. Poprosił przedstawiciela firmy o jej przedstawienie. 

 

W imieniu firmy BMT Polska Sp. z o.o. głos zabrała Pani Kornelia Woldan - przedstawiła 

prezentację nt. Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu- zał. nr 16. 

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury wydała  pozytywną opinię w sprawie 

projektu uchwały. 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - w tej chwili ustawa nie zobowiązuje miast 

naszej wielkości do powstania takiego dokumentu. Powiedział, że rozumie, że dokument 

powstał ponieważ jest dodatkowe punktowanie przy różnym procedowaniu, m.in. przy 

funduszach norweskich. Chciałby wiedzieć czy w momencie kiedy ustawodawca zobowiąże 

takie miasta jak Świdnica (bo był taki projekt, że miasta powyżej 20 tyś mieszkańców mają 

taki projekt adaptacji klimatu robić) to jeśli ustawodawca taką ustawę wytworzy to czy my 

będziemy mogli łagodnie dostosować ten dokument do ustawy, którą może w końcu 

parlament przyjmie. 

 

Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba - według stanu wiedzy, 

którą mamy, zmiany do ustawy dotykają miast powyżej 50 tyś., nie schodzą do poziomu 20 

tysięcy. Jego zdaniem nasz plan adaptacji do zmian klimatu nie będzie wymagał żadnych 

zmian. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXVII/5: 

w głosowaniu: za - 21, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 17) 

 

projekt uchwały nr XXXVIII/5  został przyjęty. 
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Ad 4.6. 

Projekt uchwały nr  XXXVIII/6 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania  bezdomności zwierząt na terenie Gminy Miasto Świdnica  

w 2022r.”  przedstawił Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba- zał. 

nr 18. Powiedział. że zwrócił się do Prezes Fundacji Mam Pomysł z prośbą o przygotowanie 

krótkiej prezentacji i poprosił o jej przedstawienie. 

 

Pani Adrianna Kaszuba, Fundacja Mam pomysł - omówiła prezentację na temat realizacji 

programu opieki nad zwierzętami w schronisku dla zwierząt w Świdnicy-  zał. nr 19. 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - budowa schroniska dla zwierząt było jednym  

z pierwszych zadań poprzedniej kadencji, którego z częścią radnych się podjęliśmy. Do dziś 

cieszy się z tej inwestycji z kilku względów. Ta pierwsza i najważniejsza jest taka, że po raz 

pierwszy w sposób kompleksowy i humanitarny objęliśmy opieką bezdomne zwierzęta na 

terenie miasta dając im schronienie, opiekę weterynaryjną, pozwalając w miarę możliwości 

wrócić do takiego normalnego, zwierzęcego życia. To co przedstawiła Pani Adrianna dotyczy 

nie tylko psów i kotów, ale właściwie wszystkich zwierząt, które trafiają pod opiekę na ulicę 

Pogodną.  

Kiedy budowane było schronisko była przekonana, że wyzwoli to w nas wszystkich bardzo 

dużo pozytywnej energii, że będziemy zawsze mogli liczyć na grono wolontariuszy  

i to zarówno tych, którzy bardzo regularnie dokonują wpłat, przynoszą karmę czy potrzebne 

rzeczy dla schroniska, ale też przychodzą by opiekować się zwierzętami ze schroniska, by 

wyprowadzać psy na spacer co ma ogromne znaczenie. Bardzo pozytywnie sprawdza się 

lokalizacja schroniska umożliwiając to, że można pójść z psem na daleki spacer. Powiedziała, 

że chciałaby bardzo mocno podkreślić, że w momencie kiedy kończona była budowa 

schroniska zastanawialiśmy się jak tym schroniskiem zarządzać i to Pan Dyrektor Gleba 

skontaktował się pierwszy z Fundacją Mam pomysł. Nie ukrywa, że 5 lat temu miała troszkę 

obaw bowiem fundacje prowadzili i prowadzą ludzie bardzo młodzi, ale już wówczas mający 

nie małe doświadczenie jeśli chodzi o opiekę nad zwierzętami. Te 5 lat pokazuje, że fundacja 

wywiązuje się z tego zadania wzorowo, czyli wszystkie punkty umowy są dotrzymane,  

a nawet dzieje się o wiele więcej poza wymaganiami umowy. Te wszystkie inicjatywy, akcje 

społeczne, które fundacja organizuje są bardzo przemyślaną polityką i bardzo ważną  

też w aspekcie edukacyjnym, w zakresie pobudzania naszej wrażliwości na los zwierząt  

za co serdecznie podziękowała Pani Adriannie i całemu zespołowi. Nie ukrywa tego,  

że radością wspólną jej i dyrektora jest to, że w kolejnym konkursie fundacja złożyła dobrą 

ofertę, wygrała konkurs i przez kolejne lata będzie tą placówka zarządzać. Rzeczą, która jest 

chyba najważniejsza jest to, że zwierzęta, które trafiają do schroniska po wyleczeniu,  

po opatrzeniu ran fizycznych, ale też ran psychicznych (bowiem często są to zwierzęta 

zabierane z bardzo traumatycznych dla nich miejsc, traumatycznych okoliczności) jak 

najszybciej znajdują nowy dom i myśli, że Świdnica jest tutaj w czołówce jeśli chodzi  

o promowanie adopcji zwierząt. Bardzo często spotyka osoby, które chodzą na spacery  

z psami z naszego schroniska. To jest ogromny plus waszej pracy i tego, że placówka  

w Świdnicy funkcjonuje. Jeszcze raz podziękowała całemu zespołowi bo naprawdę jest  

za co. Stwierdziła, że wywiązują  się z tego zadnia fantastycznie. Mamy gości z Polski, którzy 

przyjeżdżają do nas po to, aby zobaczyć jak placówka funkcjonuje i wzorować  

się na niej wtedy kiedy budują swoje schronisko czy szykują dobrego sposobu na jego 

zarządzanie. Podziękowała za to pani Adriannie. 

 

Radna Violetta Wiercińska - powiedziała, że do podziękowań Pani Prezydent chciałaby 

dorzucić małą cegiełkę. Dowiedziała się, że schronisko dla bezdomnych zwierząt przyjęło 

również kilka psów uchodźców z Ukrainy, którzy nie mogli być zakwaterowani razem  

ze zwierzętami. Jest to pobyt czasowy tych zwierząt niemniej jednak jest niezwykle istotny. 
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Dodała także, że ma kontakt z Panią Dorotą, która zadeklarowała się opieki nad małymi 

zwierzętami. Schronisko przyjmuje psy i koty, a tutaj jest możliwość opieki prywatnej osoby i 

zaopiekowania się 10 klatkami np. świnek morskich, myszek, chomików czy tego typu 

małych zwierzątek. Nieodpłatnie jest możliwość opieki takich zwierząt i wyżywienia. Jeśli 

znane są osoby, które potrzebowałyby tego typu pomocy to poprosiła o kontakt przez Biuro 

Rady albo e-maila. 

 

Radna Magdalena Rumiancew-Wróblewska - powiedziała, że chciałby sprostować 

wypowiedź Pana Dyrektora, który powiedział, że projekt uchwały został zaopiniowany przez 

sanepid. Jest to zapewne przejęzyczenie bowiem program został zaopiniowany przez 

Powiatowego Lekarza Weterynarii. 

W §15 jest literówka dotycząca kwoty. Czy to zostało poprawione? 

 

Dyrektor Wydziału Dróg i Infrastruktury Miejskiej Maciej Gleba - powiedział, że otrzymał 

informację od Pani Przewodniczącej po posiedzeniu Komisji Budżetu, że jest taka omyłka 

pisarska. W Biurze Rady otrzymał informację, że wystarczy jak w trakcie procedowania nad 

podjęciem tej uchwały zgłosi to, ale Pani Przewodnicząca go wyprzedziła. Jest to oczywista 

omyłka pisarska. Rozmawiamy o finansowaniu w roku 2022 w kwocie 250 000 zł. Taka cena 

obowiązuje przez 5 kolejnych lat. Stowarzyszenie zaproponowało taką cenę, która wydaje  

się bardzo korzystna. 

 

Radna Magdalena Rumiancew-Wróblewska - od lat obserwuje pracę schroniska i ocenia  

je bardzo dobrze. Całkowicie może się zgodzić z tym co powiedziała Pani Prezydent. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - zwrócił się do Prezes schroniska  

i powiedział, że wszyscy dołączamy się do podziękowań za prowadzenie schroniska, które 

funkcjonuje bardzo dobrze. 

 

Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa wydały  

pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXVII/6: 

w głosowaniu: za - 22, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 20) 

 

projekt uchwały nr XXXVIII/6  został przyjęty. 

 

Ad 4.7. 

Projekt uchwały nr  XXXVIII/7 w sprawie zmiany budżetu wraz z autopoprawkami Prezydent 

Miasta nr 1 i nr 2 przedstawił Skarbnik Miasta Kacper Siwek - zał. nr 21, 21a, 21b. 

 

Komisja Budżetu i Finansów wydała  pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXVII/7: 

w głosowaniu: za - 16, przeciw - 0, wstrzymało się - 6, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 22) 

 

projekt uchwały nr XXXVIII/7  został przyjęty. 
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Ad 4.8. 

Projekt uchwały nr  XXXVIII/8 zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Świdnicy przedstawił Skarbnik Miasta Kacper Siwek - zał. nr 23. 

 

Komisja Budżetu i Finansów wydała  pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXVII/8: 

w głosowaniu: za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 8, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 24) 

 

projekt uchwały nr XXXVIII/8  został przyjęty. 

 

Ad 4.9. 

Projekt uchwały nr  XXXVIII/9 zmieniająca uchwałę w sprawie taryfy opłat i zasad 

odpłatności za usługi przewozowe transportu zbiorowego organizowane przez Gminę Miasto 

Świdnica. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - powiedziała, że projekt uchwały  

jest konsekwencją interpelacji, którą złożył klub radnych Platformy Obywatelskiej.  

Nie przygotowaliśmy tutaj tradycyjnej odpowiedzi na interpelację.  Uznając, że potrzeba jest 

bardzo pilna przygotowaliśmy projekt uchwały, który to projekt Państwo radni zgodzili  

się w trybie nadzwyczajnym wprowadzić na sesję. O dalsze przedstawienie projektu uchwały 

poprosiła Panią Dyrektor Wydziału Transportu Małgorzatę Lubandy. Powiedziała, że Pani 

Dyrektor powie w jaki sposób chcielibyśmy ten postulat zrealizować i jak przygotowaliśmy 

zasady dotyczące tej nadzwyczajnej ulgi dla osób, które mają status uchodźców wojennych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - w imieniu Klubu i zapewne wszystkich 

radnych podziękował za szybką reakcję na złożony wniosek. 

 

Dyrektor Wydziału Transportu Małgorzata Lubandy przedstawiła projekt uchwały  

nr XXXVIII/9 zmieniająca uchwałę w sprawie taryfy opłat i zasad odpłatności za usługi 

przewozowe transportu zbiorowego organizowane przez Gminę Miasto Świdnica  - zał. nr 25. 

Uchwała wprowadza dodatkową grupę uprawnionych do korzystania z bezpłatnych  

przejazdów komunikacją miejską. Grupą tą są uchodźcy wojenni z Ukrainy z potwierdzonym 

wjazdem na terytorium Polski po 24 lutym 2022 r. W celu umożliwienia bezpłatnych 

przejazdów komunikacją miejską przygotowany został specjalny dokument, który będzie 

wydawany po to, aby osoby korzystające z komunikacji miejskiej nie musiały się zmagać  

z dodatkowymi dokumentami w postaci paszportu i sprawdzania czy posiada on pieczątkę po 

24 lutego. Bedzie on uprawniał do bezpłatnych przejazdów komunikacją miejską.  

Jest opatrzony specjalnym logiem- pomoc Świdnicy dla Ukrainy. Poprosiła o przyjęcie 

projektu uchwały 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - dopowiedział, że to jest czasowe 

uprawnienie. 

 

Komisja Budżetu i Finansów, Komisja Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury oraz Komisja 

Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa wydały  pozytywną opinię w sprawie projektu uchwały. 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 
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Radny Andrzej Ora - w związku z tym, że uchwała ma mieć charakter czasowy zapytał  

czy nie byłoby zasadnym, aby nie rozróżniać społeczności ukraińskiej na terenie Świdnicy  

i aby w tym okresie wszystkie osoby narodowości ukraińskiej miały możliwość bezpłatnych 

przejazdów komunikacją miejską. Stwierdził, że miasto na to stać. 

 

Radny Krzysztof Lewandowski - zapytał kiedy wygaśnie ta uchwała? Pani Dyrektor 

przedstawiając projekt uchwały nie podała tej daty. W projekcie uchwały jest zapis "na 

podstawie wydanego Zaświadczenia przez Gminę Miasto Świdnica ważnego do 30 kwietnia 

2022 r." Rząd Polski  zdecydował, że uchodźcy będą mogli legalnie przebywać na terytorium 

naszego kraju 18 miesięcy. Dobrze byłoby, aby te dwa czasookresy zgrać razem, aby nasza  

uchwała również obowiązywała 18 miesięcy. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - powiedziała, że będziemy rozróżniać osoby 

ponieważ na terenie Świdnicy mieszka już ok 4000 osób narodowości ukraińskiej, które  

są już w dużej mierze mieszkańcami stałymi, uzyskują dochody, pracują w świdnickich 

zakładach pracy i korzystają z transportu miejskiego na ogólnych zasadach i tak jak wszyscy 

mieszkańcy Świdnicy dojeżdżają nimi do pracy czy szkoły. Takie rozróżnienie nie byłoby 

rzeczą ani wskazaną ani sprawiedliwą. Ulgą obejmujemy osoby, które mają status uchodźcy 

wojennego, który to status nadawany jest tym, którzy przekroczyli granicę po 24 lutego. 

Znajdują się one w szczególnej sytuacji, często są  pozbawione bieżących dochodów,  

ich egzystencja jest oparta o naszą dobroczynność o której też jeszcze będzie mówić. 

Proponujemy, aby była to ulga na miesiąc z możliwością przedłużenia na tak długo jak to 

będzie potrzeba. Naszym zapewne wspólnym życzeniem jest to, aby wojna skończyła się jak 

najszybciej i by obywatele Ukrainy mogli wrócić do swoich domów. Jeśli wojna będzie się 

przedłużać to nie ma problemu, aby wydłużyć ten okres. Patrząc na funkcjonowanie spółki 

MPK w sposób odpowiedzialny, również będąc odpowiedzialnym za finanse chociażby  

w kontekście ostatniej podwyżki za paliwa nie możemy pozwolić na to by zachwiać kondycją 

finansową spółki i doprowadzić do tego, że za chwilę będziemy przedstawiać propozycje 

dopłaty do jej funkcjonowania. Nie bardzo nawet widzimy możliwości takiego źródła, w 

związku  z kolejnymi decyzjami rządu PiS, które już są zapowiadane, czyli obniżenie podatku 

PiT co wpłynie niewątpliwie na obniżenie naszych dochodów własnych, w związku z 

obniżeniem stóp procentowych, co radni mieli okazję widzieć w przyjętym  projekcie 

uchwały w sprawie zmiany budżetu. Przypomniała, że 2,5 mln to jest tylko obsługa długu 

wynikająca ze zmian w oprocentowaniu ogłoszona przez Narodowy Bank Polski.  

Nie możemy w sposób nie przemyślany narażać budżetu na  zwiększenie kosztów w związku 

z tym ten model uważa za jak najbardziej słuszny i sprawiedliwy. 

 

Radny Krzysztof Lewandowski - powiedział, że jest troszkę zaskoczony. Rozumie intencje 

wnioskodawców, ale chyba nie podawali oni, że ulga miałaby obowiązywać tylko 1 miesiąc? 

Można zakładać, że wojna nie skończy się w ciągu miesiąca i skoro chcemy pomóc, a nie 

tylko wykazać się inicjatywą krótkotrwałą to powinniśmy tą ulgę, tak jak polski rząd 

zaproponował możliwość pobytu w naszym kraju, przedłużyć do 18 miesięcy. Wówczas 

będzie to realne i szczere. Uważa, że nie podniesie to kosztów funkcjonowania naszej 

komunikacji. Nie dokładamy autobusów, autobusy będą jeździć dalej w tej samej ilości i spalą 

tyle samo paliwa więc wydaje się, że strat żadnych z tego tytułu nie odnotujemy. W związku 

z powyższym zgłosił wniosek o zmianę zapisu: "na podstawie wydanego Zaświadczenia przez 

Gminę Miasto Świdnica ważnego do 1 września 2023 r." To byłby taki okres, że mielibyśmy 

pewność, że uchodźcy może będą jeszcze z nami, a może nie, ale nie będziemy musieli 

wracać do tego problemu. Uważa, że to i tak kropla w morzu potrzeb, które są niezbędne i są 

realizowane przez mieszkańców, miasto czy polski rząd. Poprosił o poddanie pod głosowanie 

zgłoszonego wniosku. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - poprosił o powtórzenie daty do której 

miałoby być przedłużone zaświadczenie uprawniające do bezpłatnych przejazdów 

komunikacją miejską. 

 

Radny Krzysztof Lewandowski - odpowiedział, że do 1 września 2023 roku. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - powiedział jaka intencja przyświecała 

wnioskodawcom złożonego wniosku. Przede wszystkim chodziło o to,  aby uchodźcy, którzy 

dotarli do naszego miasta przez ten pierwszy okres 1-2  miesięcy mogli się zorientować  

i zapoznać z funkcjonowaniem naszego miasta jak również okolicy. Nasze MPK obsługuje 

również gminę wiejską. To nam przyświecało. Uważa, że wydłużanie tego okresu  

nie do końca jest zrozumiałe bo wszyscy liczymy, że ta wojna szybko się skończy. Jeżeli 

byśmy to wydłużyli do 2023 roku to tak jak byśmy już zakładali, że wojna będzie tak długo 

trwała. Niemniej jednak skoro jest wniosek to będziemy go głosować. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - powiedziała, że jest przeciwna wnioskowi.  

Po pierwsze ma nadzieję, że wojna skończy się szybciej, po drugie znaczna część osób, które 

przebywają na terenie naszego miasta już dzisiaj zgłasza chęć podjęcia pracy. Tym osobom 

staramy się pomóc, tuż po uzyskaniu numeru pesel kierując czy to do agencji pracy, urzędu 

pracy czy instytucji, które chcą takie osoby, z różnymi bardzo kwalifikacjami, zatrudnić.  

W tym momencie nie widzimy żadnej różnicy pomiędzy pracującym Polakiem, Ukraińcem 

przebywającym tu rok, dwa, pięć czy Ukraińcem przebywającym na terenie miasta kilka 

miesięcy. 

Cała pomoc udzielana osobom z Ukrainy opiera się dziś o wsparcie samorządów, osób 

prywatnych i firm. Stan wypłaty ze strony rządu na potrzeby związane z utrzymaniem 

uchodźców na terenie miasta wynosi 0 zł. Jeśli Pan Lewandowski ma mocne i dobre 

przełożenie na decyzje rządu więc może spowoduje, że na nasze konto wpłyną pieniądze, 

które pozwolą nam utrzymać 2,5 tyś osób to oczywiście jej stanowisko może ulec zmianie. 

Jak na razie mimo zgłoszonych z naszej strony, zgodnie z rozporządzeniami, które do nas 

docierają kwotami, nie otrzymaliśmy ani złotówki po to, aby te osoby utrzymać. Dodała, że 

na wszelkie działania związane z zagospodarowaniem miejsc noclegowych, a także zwykłe 

wydatki, które już dziś ponosimy gdyż  związane są z codzienną aprowizacją (bowiem 

kupujemy tym ludziom mleko, chleb, wędliny, owoce, ryż, mąkę) wydaliśmy z rezerwy 

prawie 200 tysięcy złotych. W dalszej części sesji będzie mówiła o pomocy, której 

udzieliliśmy. Wracając do projektu uchwały uważa, że taka forma i taka ulga zaproponowana 

w projekcie uchwały jest adekwatna i sprawiedliwa w odniesieniu do innych mieszkańców 

miasta. 

 

Radny Jan Jaśkowiak - uchwała jest na okres miesiąca. Czy wnioskodawcy przewidują 

przedłużenie ewentualne tego czasu w przyszłości? Jeśli np. za miesiąc będzie wygasać 

uchwała to myśli, że wtedy moglibyśmy spokojnie usiąść i ponownie to rozważyć wiedząc 

jak sytuacja przez ten miesiąc się zmieni. Jest jak najbardziej za tym, aby pomóc tym osobom 

na miejscu aczkolwiek podejmowanie decyzji w kontekście 1,5 roku uważa, że jest dość 

odległą perspektywą. Skierował wniosek, aby ten pomysł o którym mówił radny 

Lewandowski podjąć na kolejne sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - Pani Prezydent już mówiła, że jak będzie 

trzeba to będziemy przedłużać ten okres. W tej chwili od radnego Lewandowskiego zależy 

czy chciałby wniosek wycofać czy nie. Zwrócił się z zapytaniem do radnego czy wycofuje 

wniosek? 

 

Radny Krzysztof Lewandowski - odpowiedział, że wniosek podtrzymuje. Ma pełne 

przekonanie, że jeśli to ma być nasz gest to niech to będzie gest szeroki. Nie ograniczajmy 

się. Nasz polski rząd wydał i wyda bardzo dużo środków bo obliczono, że roczne utrzymanie 
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uchodźców z Ukrainy będzie kosztowało nas podatników 2 miliardy złotych. Rząd polski 

zakłada, że 18 miesięcy- na tyle jesteśmy gotowi, na tyle nas stać. Jako samorząd zakładamy 

miesiąc czasu więc to bardzo dużo wiary jest w to, że to się w miesiąc czasu rozwiąże,  

ale tak nie będzie. Powtórzył, że podtrzymuje złożony wniosek. 

 

Radny Wiesław Żurek - poprosił, aby Pani Prezydent jeszcze raz głośno i wyraźnie 

powtórzyła jaką pomoc od rządu uzyskało miasto od momentu napływu uchodźców  

do Świdnicy do tej pory? 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - jest to kwota 0 zł. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Lech Bokszczanin - uważa, że zanim przegłosowany zostanie 

wniosek radnego Lewandowskiego powinno być poruszonych kilka kwestii.  

Tak jak powiedziała Pani Prezydent- pomoc od rządu 0zł, chęć Pana radnego żebyśmy 

wywiązali się z obietnic rządu i również 18 miesięcy pomagali to kolejna, jak rozumie, 

obietnica rządu, którą my mamy finansować. Zwrócił się do radnego Lewandowskiego  

i powiedział, że jeśli jego koledzy załatwią finansowanie dla Świdnicy i wsparcie MPK  

to poprosił, aby też wspomnieć, że dla Świdnicy również by się przydało. Powiedział, że jest 

codziennie w punkcie pomocy na ul. Długiej. Pomoc, która płynie dla uchodźców to pomoc 

od świdniczan, wolontariuszy, gminy, która też finansuje niektóre zakupy, pomoc  

od korporacji taksówkarskich, które pozwalają wozić osoby z Ukrainy za darmo, jest to też 

pomoc nasza, tutaj na miejscu. Nie mamy żadnej pomocy od rządu i nie mamy też żadnej 

gwarancji, że to się zmieni, a pan radny chce abyśmy pozwolili przez 18 miesięcy jeździć 

bezpłatnie komunikacją miejską. Poprosił powiedzieć to świdniczanom, którzy nie mają tego 

przywileju. Rozumie, że jest zupełnie inna sytuacja, nadzwyczajna, ale tak jak mówiła Pani 

Prezydent, on sam rozmawia z tymi osobami codziennie i osoby przyjeżdżające tutaj nie 

przyjeżdżają wystawiać ręki po pomoc. Jak tylko są w stanie stanąć na nogach to szukają 

zatrudnienia, szukają samodzielności. Jak już będą mieli to zatrudnienie to będą na równi ze 

świdniczanami korzystali ze wszystkich przywilejów, które mają mieszkańcy. Dyskusja 

dzisiaj, aby na 1,5 roku uchodźcy mieli bezpłatną komunikacje miejską jest nie na miejscu. 

Dobrze wspomniał radny Jaśkowiak, który zaproponował, aby porozmawiać na ten temat  

za miesiąc. Zobaczymy ile osób się zarejestruje i będzie chciało korzystać z tej pomocy. 

Zobaczmy jak to będzie wyglądać. Uchwała nie zamyka drogi, aby przedłużyć okres jej 

obowiązywania na kolejne miesiące. Uważa, że wniosek w tym momencie jest bezpodstawny 

i niezasadny. Będzie głosował przeciw, mimo że jak najbardziej chce pomóc. Dodał,  

że on to robi również realnie, a nie opowiadając, że rząd też chce pomóc. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - zaprosił wszystkich tych, którzy chcą 

faktycznie, realnie pomagać na ul. Długą lub ul. Folwarczną. Tam można się wykazywać  

bo to jest ta realna pomoc. 

 

Radny Tomasz Kempa - zaproponował przegłosować wniosek i zamknąć dyskusję nad 

wnioskiem, który jest dość oryginalny. Pan radny proponuje nam szeroki gest ale czyj? 

 

Radny Krzysztof Lewandowski - powiedział, że  nie będziemy się teraz licytować kto ile i jak 

wspiera. To nie czas na to oraz nie czas na wyciąganie ręki do rządu w momencie gdy pewnie 

każdy z nas ma świadomość, że rząd w tej chwili ma inne kłopoty, ma inne priorytety i musi 

myśleć globalnie o całym konflikcie i naszym narodzie. Przyjdzie taki moment, że będzie 

nam pomagał jeśli będzie taka potrzeba. Na ten moment, a ta uchwała szczególnie, takiej 

pomocy rządu nie wymaga. Jest gotów udowodnić, że ani złotówki z tytułu przewozu osób  

z Ukrainy zakład przewozów nie będzie musiał zapłacić. Jeśli mamy gest to powinniśmy 

zrobić go z serca i na serio. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie wniosek radnego 

Krzysztofa Lewandowskiego, który proponuje w projekcie uchwały nr XXXVIII/9 zapis: 

"uchodźcy wojenni z Ukrainy z potwierdzonym wjazdem na terytorium Polski od 24 lutego 

2022 r. na podstawie wydanego Zaświadczenia przez Gminę Miasto Świdnica ważnego do 1 

września 2023 r." 

w głosowaniu: za - 6, przeciw - 13, wstrzymało się - 3, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 26) 

 

wniosek nie został przyjęty. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXVII/9: 

w głosowaniu: za - 22, przeciw - 1, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 27) 

 

projekt uchwały nr XXXVIII/9  został przyjęty. 

 

Ad 4.10. 

Projekt uchwały nr  XXXVIII/10 w sprawie udzielenia pomocy społecznościom lokalnym miast 

Iwano-Frankiwska i Niżyna w Ukrainie  przez Gminę Miasto Świdnica przedstawił Dyrektor 

Wydziału Zarządzania Kryzysowego Jacek Budziszewski- (zał. nr 28). 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - jako uzupełnienie wypowiedzi Dyrektora 

dodała, że jest to zestawienie wszystkich rzeczy, które przekazaliśmy naszym miastom 

partnerskim na ich wyraźne życzenie. Jesteśmy w e-mailowym, stałym kontakcie z jednym  

i drugim miastem. Wojna dotyka obu tych miejscowości stąd taka specjalna, dedykowana 

pomoc, która trafiła bądź dopiero trafi gdyż część z tych rzeczy chcemy wysłać w przyszłym 

tygodniu, dedykowanym transportem, sprawdzonymi, zaufanymi kanałami. Dowozimy te 

rzeczy do granicy, z drugiej strony odbiera to transport sygnowany przez merów tych 

miejscowości. Nie jest to jedyna pomoc jaką wysyłamy do Iwano-Frankiwska i Niżyna. Jest 

tam też pomoc humanitarna, można powiedzieć zwykła, z tej puli, którą dysponujemy dzięki 

darczyńcom prywatnym lub firmom. To zestawienie zostało przygotowane przez Gminę 

Miasto Świdnicę i przez nią sfinansowane, stąd prośba o akceptację i przyjęcie uchwały. W 

projekcie uchwały widać finansowy wymiar udzielonej pomocy. Wartość przedmiotów to 

ponad 66 tyś. zł. 

 

W sprawie projektu uchwały zabrali głos: 

 

Wiceprzewodniczący rady Lech Bokszczanin - podziękował wszystkim wolontariuszom, 

którzy zaangażowali się w załadunki, rozładunki i transport wszystkich darów. Bez wsparcia 

gminy nie byłoby tej możliwości ale bez wsparcia wolontariuszy byłoby ciężko, aby to 

wykonać. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

nr XXXVII/10: 

w głosowaniu: za - 23, przeciw - 0, wstrzymało się - 0, 

(imienny wykaz głosowania radnych- zał. nr 29) 

 

projekt uchwały nr XXXVIII/10  został przyjęty. 

 

 

_______________________________ 
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Ad 5. Sprawozdanie Prezydenta Miasta z działalności  

          po 25.02.2022 r. 

 
Sprawozdanie z działalności Prezydent Miasta po 25.02.2022r. radni otrzymali na piśmie- 

(zał. nr 30).  

W załączeniu:  

 sprawozdanie ze stanu i struktury bezrobocia w mieście Świdnica - zał. nr 30a 

 informacja dot. wydanych zarządzeń Prezydenta Miasta - zał. nr 30b 

 wykaz postępowań podprogowych o wartości od 85 000 do 130 000 zł, zgodnie  

z Regulaminem udzielania zamówień podprogowych o wartości do 130 000 zł netto, - zał. 

nr  30c 

 wykaz przetargów przeprowadzonych zgodnie z ustawą o gospodarce nieruchomościami-

zał nr 30d 

 wykaz przetargów przeprowadzonych zgodnie z ustawą Prawo zamówień publicznych - 

zał. nr  30e 

 

W sprawie sprawozdania zabrali głos: 

 

Wiceprzewodniczący Rady Lech Bokszczanin - zapytał o środki, które zebrały się na 

subkoncie. Kiedy i jak będzie można je rozdysponować? Czy to będą środki, które będziemy 

przekazywać na zakup towarów, które wyślemy do naszych partnerów, czy też będziemy z 

nich zaopatrywać punkty przy ul. Folwarcznej. Wie, że nie będzie to łatwe bo jakoś te środki 

będą musiały być zalegalizowane ale jak byśmy mogli jakoś to oszacować co się z nimi 

wydarzy to będzie wdzięczny. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - odpowiedziała, że pierwszą rzeczą, którą 

chcemy zrobić to zapewnienie ciepłych, pełnowartościowych posiłków dla dzieci, które już są 

w szkołach. To będzie nasz cel numer jeden. W zależności od możliwości na wszystko co 

będzie potrzebne. Taką pierwszą potrzebą jest jedzenie. Jeśli będzie potrzeba, że będzie trzeba 

kupić mleko, olej, chleb czy świeże owoce to na pewno na to będziemy chcieli przekazywać 

środki. Pomocy rzeczowej jest bardzo, bardzo dużo, ale nieraz jest tak, tak jak na przykład 

ostatnio, że Cukrownia z Pszenna zaopatrzyła nas w bardzo dużą ilość cukru, ale np. może 

być tak, że zabraknie  mleka, a przy tysiącu dzieci przebywających na terenie miasta to jest to 

też coś co jest nam potrzebne. Dopóki rodzice tych dzieci nie podejmą pracy, nie będą mieli 

na bieżąco środków, dopóki nie zostanie uruchomiony realnie program 40 zł dla osób 

opiekujących się takimi rodzinami to naszym absolutnym priorytetowym obowiązkiem jest 

zapewnienie stałych dostaw żywności dla tej grupy, która znajduje się pod ich opieką. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Lech Bokszczanin - dopytał, czy żywność będzie wydawana w 

szkole czy na doposażenie punktów? 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Słaniewska - powiedziała, że osoby z Ukrainy mogą wracać 

do punktów i wracają. My musimy monitorować wsparcie. Przypomniała, że w Centrum na 

ul. Długiej pracuje Wydział Spraw Społecznych, jest na miejscu Pani Magda Okniańska albo 

któryś z jej pracowników, są Panie z MOPS-u w punkcie rejestracji. Każda osoba, która  

przychodzi już nie jest osobą anonimową. My jesteśmy już w stanie skontrolować zakres 

pomocy o jaką ubiega się dana osoba. Weryfikujemy, ale nikomu jedzenia nie odmawiamy. 

Tak to będzie funkcjonowało nadal. Ciepłe posiłki będą wydawane na takich samych 

zasadach jak posiłki uczniom polskim, którzy taką pomocą są objęci, czyli posiłki 

zapewniane, wydawane w szkole. 
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Radna Magdalena Rumiancew-Wróblewska - powiedziała, że zwróciła się do niej z prośbą o 

pomoc rodzina mająca pod opieką staruszkę, która nie jest w stanie się samodzielnie poruszać 

i mają problem z wyrobieniem peselu. Jak możemy im pomóc? 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Slaniewska - wiemy, że z mobilnością takich osób jest 

kłopot. Jeśli jest możliwość wykorzystania czytnika w sposób mobilny (a nie jest w stanie 

teraz na to odpowiedzieć bo w tym momencie Pan Sekretarz się tym zajmuje) to skorzystamy 

z takiej możliwości, a jeśli nie, to postąpimy dokładnie tak jak przy szczepieniach, czyli 

poprosimy naszą OSP o pomoc w dotransportowaniu takiej wiekowej bądź schorowanej 

osoby bowiem jej obecność przy nadaniu numeru pesel jest bezwzględnie wymagana. Może 

się uda tą pierwszą ścieżką, jeśli nie, skorzystamy z drugiej. Na pewno nie obarczymy rodziny 

opiekującej się taką osobą tylko wyślemy do pomocy naszych strażaków, którzy świetnie 

sprawdzili się przy procedurze dostarczania takich osób do punktów szczepień. Tutaj też na 

pewno pomogą. 

 

Radna Magdalena Rumiancew-Wróblewska - do kogo skierować takie osoby? 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Slaniewska - najlepiej do Pana Sekretarza Macieja Rataja, 

który wziął na siebie formalny ciężar organizowania pomocy lub do Dyrektor Wydziału 

Spraw Obywatelskich Apolonii Kawki-Szczygieł. Przypomniała, że w sobotę również będą 

nadawane numery pesel. 

 

Radny Wiesław Żurek - wielki szacunek dla całej pracy, która została wykonana. Ma taki 

apel. Stało się to co się stało. Przed nami święta wielkanocne. Zaproponował, aby 

zorganizować w punktach w których osoby narodowości ukraińskiej zbiorowo przebywają 

wspólne śniadanie wielkanocne. Byłby to bardzo fajny gest. Jeśli dałoby się to logistycznie 

zorganizować to zapewne znajdzie się wiele osób, które wesprą taką inicjatywę. Jego zdaniem 

również nasze katolickie parafie w tym momencie również powinny się zaangażować w taką 

akcję. Poprosił, aby to wziąć pod uwagę. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - powiedział, że Świdnica zdaje egzamin. Od 

czwartku jak wybuchła wojna do tej pory, widać, że władze, a przede wszystkim 

świdniczanie, naprawdę masowo pomagają. Szczere podziękowania dla wszystkich, którzy 

przychodzą z darami na ulicę Długą, Folwarczną. Są to też inne punkty: harcerze, prywatne 

firmy. Powiedział, że za to wszystko chciałby podziękować. Wszystkim radnym, którzy do tej 

pory się  zaangażowali oraz tym, którzy nie angażują się w sposób widoczny ale jednak coś 

robią także podziękował. Poprosił i zaapelował o cierpliwość w naszej gościnie. Pojawiają się 

różne sygnały, które on osobiście nazywa rosyjską narracją, która chce napuszczać na tych 

biednych ludzi, którzy przyjechali do nas z Ukrainy. Poprosił, aby na to reagować. Jeśli nie 

chcemy reagować to, aby puszczać to "między uszy" i robić swoje bowiem to co robimy jest 

naprawdę dobre, wielkie i zaapelował  abyśmy w tym trwali. To co radny Wiesław Żurek 

powiedział naprawdę jest fajnym pomysłem abyśmy się zintegrowali. Podziękował 

wszystkim urzędnikom, wolontariuszom za ich pracę. 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Slaniewska - w odpowiedzi na to cozaproponował radny 

Wiesław Żurek odczytała wiadomość od Pani Justyny Bereśniewicz: 

"3 kwietnia organizujemy polsko-ukraiński festyn wdzięczności. Społeczność uchodźców i 

Ukraińców chce podziękować świdniczanom za okazane wsparcie, schronienie i pomoc. 

Będziemy wspólnie kleić pierogi, gotować barszcz, bigos i rozdawać. Będzie muzyka 

ukraińska, rękodzieło i pielmieni też będą." 

Poprosiła, aby zapamiętać datę 3 kwietnia. Odnośnie szczegółów będzie na pewno 

informacja. Powiedziała, że była już na jednym z takich pikników zorganizowanym w 

Bagieńcu przez Rodzinę Państwa Mazurków, która pod swój dach przyjęła uchodźców z 

Ukrainy. Fantastyczna impreza i też sporo środków udało się zebrać na bieżącą pomoc. Była 
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też degustacja potraw ukraińskich. Jest widoczne, że osoby, które do nas trafiły okazują swoją 

wdzięczność w sposób taki wymierny i to bardzo cieszy. Jest tylko bardzo smutno czytać 

kiedy ktoś w komentarzach zaczyna wspominać dawne czasy i pisze o bandach UPA, 

banderowcach, nacjonalistach. Jej zdaniem nie jest to czas na takie dywagacje. Mamy do 

czynienia z wielką tragedią. Nasza pomoc to przede wszystkim pomoc humanitarna 

kierowana do słabszych, którzy politykę odkładają na bardzo wysoką półkę i dzisiaj chronią 

swoje życie, życie swoich dzieci i chcą przetrwać ten bardzo trudny okres. Zupełnie nie 

politycznie wyjechali ze swojego kraju, tylko wyjechali żeby się ratować. Poprosiła o 

powstrzymanie się od zupełnie niepotrzebnych komentarzy i zaangażowanie się w pomoc. 

Dodała, że szkoda, że teraz kiedy to mówi nieobecna jest osoba, która zarzucała, że nie 

została zaproszona na spotkanie zupełnie nie dotyczące radnych. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Lech Bokszczanin - dodał, że spotkanie w dniu 3 kwietnia o 

którym mówiła Pani Prezydent będzie w godzinach 9-14 i odbędzie się w Centrum 

Organizacji Pozarządowych w Rynku. 

 
                                         _______________________________ 

 

 

Ad 6. Interpelacje, zapytania oraz wnioski radnych i komisji  
 

Interpelacje zgłosili radni: 

- Władysław Wołosz - czy mamy odpowiedź od Nuncjusza apostolskiego ws. miejsc dla 

matek z dziećmi z Ukrainy w obiektach kościelnych np. akademiku? 

 

Prezydent Miasta Beata Moskal-Slaniewska - powiedziała, że otrzymała podobną interpelację 

od radnego Wiesława Żurka, trochę bardziej rozbudowaną i dotyczyła ona pomocy Diecezji 

Świdnickiej oraz wsparcia przez inne wspólnoty wyznaniowe osób z Ukrainy. 

Poinformowała, że mamy stały kontakt z Parafią Kościoła Zielonoświątkowego, Parafią 

Ewangelicko-Augsburską oraz Caritas Diecezji Świdnickiej, który też od pierwszych dni w 

takiej pomocy uczestniczy. Do tej pory w sposób nieoficjalny pytała Księdza Biskupa o 

możliwość udostępnienia seminarium na potrzeby uchodźców. Niestety ta odpowiedź była 

negatywna ze względu na obostrzenia, które panują w takich placówkach. Dodała, że ma 

sporo informacji z Polski i wie, że w innych diecezjach biskupi podjęli decyzję o 

przeniesieniu seminarzystów w miejsca objęte obostrzeniami przebywania tylko w gronie 

osób duchownych i obiekty seminariów zostały udostępnione. Stąd też skierowała pismo, już 

oficjalnie, do Księdza Biskupa ze wskazaniem przykładów w Polsce. Prośba dotyczy obiektu 

seminarium oraz obiektu w Bardzie gdzie jest Dom Rekolekcyjny, w tej chwili stojący pusty, 

a też mógłby być świetnym miejscem na pobyt takich osób. Jak tylko odpowiedź dotrze to 

poinformuje radnych w odwiedzi na złożone interpelacje. 

 

- Mariusz Kuc - ............................................................................................................ zał. nr 31 

- Magdalena Rumiancew-Wróblewska - ................................................................ zał. nr 32-33 

- Violetta Wiercińska - ..................................................................................................zał. nr 34 

- Zofia Skowrońska-Wiśniewska - nie chciałaby, aby informacja o przyjmowaniu uchodźców 

przez księży została pozostawiona sama sobie. Z jej informacji wynika, że taką rodzinę 

przyjął na parafię Ksiądz Szajda. Interesuje się sprawą uchodźców. To nie jest tak do końca, 

że księża parafii się nie interesują. Ma informacje, choć nie potwierdzoną, że Paulini przyjęli 

25 rodzin. Kościół nie pozostaje obojętny na sprawy uchodźców. Jeśli to nie jest rozwiązana 

sprawa na poziomie Kurii to poszczególni księża służą pomocą uchodźcom ze Świdnicy.  

O tym też powinniśmy mówić..................................................................................... zał. 35-37 

- Krzysztof Grudziński - ..........................................................................................zał. nr 38-40 

- Andrzej Ora - .........................................................................................................zał. nr 41-42 
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- Jan Jaśkowiak - w ostatnim czasie złożył dwie interpelacje, obie dotyczyły tej samej sprawy. 

Na ulicy Parkowej budowane są nowe obiekty- budynki mieszkalne i obecnie ma tam miejsce 

niszczenie ok. 40- letnich lip. Duże nasypy ziemi, po kilka dobrych metrów sprawiły, że te 

drzewa zostały przykryte. Dwukrotnie interpelował, tydzień po tygodniu, aby nie dopuścić do 

zniszczenia tych drzew. Widać, że niektóre rzeczy zostały już naprawione, aczkolwiek 

sytuacja nadal nie jest dobra. Poprosił, aby przyjrzeć się tej sprawie i nie dopuścić do 

dalszego niszczenia........................................................................................................zał. nr 43 

- Ryszard Makowski - ...................................................................................................zał. nr 44 

 

 

Szczegółowe odpowiedzi na interpelacje radni otrzymają na piśmie.  

 

 

                                          _______________________________ 

 

 

Ad 7. Oświadczenia i sprawy organizacyjne 

 
Radna Violetta Wiercinska - odczytała stanowisko Klubu Radnych Nowa Nadzieja                

nt. aktywności w mediach społecznościowych proboszcza prawosławnej Parafii pw. św. 

Mikołaja Cudotwórcy w Świdnicy- Pana Piotra Nikolskiego - zał. nr 45. 

 

Radna Luiza Nowaczyńska - w imieniu Klubu radnych PIS odczytała pismo dot. 

zrewidowania symboli, tablic oraz  napisów postsowieckich,  a następnie ich usunięcie z 

cmentarza Armii Czerwonej  w Świdnicy- zał. nr 46. 

 

Radny Jan Jaśkowiak - czy kolejna sesja odbędzie się w sali narad Urzędu Stanu Cywilnego? 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Dzięcielski - odpowiedział, że jest wysoce 

prawdopodobne, że tak. Poinformował, że sesja prawdopodobnie nie będzie w ostatni piątek 

miesiąca. Postara się jak najszybciej radnych poinformować o dokładnym terminie. 

 
_______________________________ 

 

 

Ad 8. Zakończenie XXXVIII sesji Rady Miejskiej w Świdnicy 
 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Jan 

Dzięcielski podziękował wszystkim za uczestnictwo w sesji i zamknął obrady słowami - 

„zamykam XXXVII sesję Rady Miejskiej w Świdnicy”. 

 

Przebieg obrad zarejestrowano na płycie CD przechowywanej w Biurze Rady Miejskiej, która 

stanowi integralną część protokołu. 
 

 

Na tym protokół zakończono.     PRZEWODNICZĄCY RADY 

   

Protokołowała:        Jan Dzięcielski    

 Hanna Surma 

..................................................... 

       / Hanna Surma /  

Świdnica, dnia 25.03.2022r.             


